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Forskningsudvalgets forretningsudvalg har drøftet reglerne for overhead på egen forskning på sygehuset. 

Princippet er, at man søger så meget overhead, som man kan (afhængigt af hvad de enkelte fonde har 

meldt ud om overhead), og at sygehuset tilbageholder den opnåede bevilling på overhead. I det 

forklarende materiale anføres, at sygehuset efter lokal beslutning har mulighed for at lade beløbet gå helt 

eller delvis tilbage til forskningsmiljøet. 

 

Regionen har en forpligtelse til og et ønske om, at sygehusene er aktive i relation til forskning. Generelt kan 

man anføre, at overhead på egen forskning signalerer, at godt nok vil man forske, men man vil ikke have 

udgifter til det – det signalerer, at forskning ikke er en naturlig del af sygehusets forpligtelser. Pengene til 

overhead skal tages fra de samlede midler, der er til rådighed som ekstern finansiering af forskning, og med 

overhead fjerner man altså midler, der tidligere blev brugt direkte i forskningen. Der er således sket en 

reduktion i de eksterne midler til forskerne. 

 

Dette skulle efter oplægget kompenseres af, at sygehusene lokalt kunne fordele de midler, der opnås i 

overhead.  Sygehusene har dog fået driftsbudgettet reduceret med et beløb svarende til den forventede 

overhead. Det vil sige, at overhead anvendes til drift og ikke går tilbage til forskningen. Ydermere er det for 

Bispebjerg og Frederiksberg Hospital således, at der reelt ikke er kommet så meget ind i overhead som man 

forventer, og ordningen om overhead på egne forskningsprojekter har derfor medført en ikke ubetydelig 

reel besparelse i hospitalets driftsbudget. 

 

Indførelsen af overhead på egene forskningsprojekter har derfor dels reduceret de økonomiske midler, som 

går direkte til forskningen og har dels medført en besparelse i hospitalets driftsøkonomi. 
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